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Kövér László úrna k
az Országgyű lés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 .
(II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtaniPintér Sándor Belügyminiszter Úrho z

„Milyen feltételeket biztosítanak a menekültválság kezelésére kivezényelt rend őröknek
munkájuk elvégzéséhez? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóhírek és személyes helyszíni tapasztalataim egyaránt azt támasztják alá, hogy a határokr a
kivezényelt rend őrök között óriási a szervezetlenség és a bizonytalanság . Sem a menekültek,
sem pedig a határokon a rendet biztosító rend őrök sem kapnak megfelelő tájékoztatást a
magyar államtól . A látottak szerint nemcsak a menekültek ellátása és regisztrálása haladj a
meg a kormány képességeit, de még a kivezényelt rendőrök étkezésének megszervezése és a
friss erők helyszínre szállítása sem m űködik. Úgy tűnik, hogy a helyzet kezeléséért felelős
Minisztériumok nem képesek, vagy inkább nem akarják ellátni a feladatukat . Mindez alapjogi
és munkajogi problémákat is felvet. A helyzet tisztázása érdekében kérem Miniszter Urat,
hogy adjon tájékoztatást a felmerült szabálytalanságokról, a kivezényelt rend őrök
helyzetérő l, különös tekintettel az alábbiakra :

Kapnak-e, és ha nem, miért, megfelelő létszámú tolmácsot a rendőrök ahhoz, hogy a
menekültekkel hatékonyan tudjanak kommunikálni a rend fenntartása és a menekülte k
ellátása érdekében? Bizonyára a miniszter úr is tisztában van vele, hogya korrek t
tájékoztatás az egyik legfontosabb eszköz a káosz megelőzésében. Ez érvényes a
röszkei egyes és kettes hangárban úgy, mint a röszkei kukoricatarlón, ahol naponta
akar ezer menekült is várakozik a rendőrségi elszállításra .
Biztosít-e a kormány élelmet,-ivóvizet, egészségügyi ellátást, világítást (áramgeneráto r
segítségével pl .) a röszkei határátkel őhelynél kialakult ideiglenes fogadó állomáson?
Jelentő sen könnyíteni a tömegek éjszakai irányítását, ha nem zseblámpával kellje n
világítani .
Biztosít-e a kormány sátrakat, ül ő-és fekvőhelyeket, ahol a menekültek várakozhatnak
a táborba szállításukra? Az elmúlt napok tapasztalata azt mutatja, hogy az ide áramló
napi több ezer menekült elszállítása 8-10 órát is igénybe vehet . Ha a minimáli s
védelmet, információt és ellátást megkapnák, az együttműködés is gördülékenyebb



lenne, a rendőrök pedig nem lennének kitéve sok száz kimerült és traumatizált ember
feszültségének .
Mennyi élelmiszer. ellátást kapnak a határon szolgálatot teljesítő rendőrök? Helyszín i
tapasztalatok szerint sokszor éhesen kell ellátniuk apszichésen és fizikailag i s
megterhelő feladatukat . Nem egy rend őr jelezte különböző fórumokon a megfelelő
ellátás hiányát .
Átlagosan napi hány órát töltenek szolgálatban a röszkei .gyűjtőpontokon szolgáló
rendőrök?
Mi a magyarázatuk arra a videóra, amely a röszkei ,menekülttáborban készült, é s
amely szerint a rendőrök a menekültek tömegeibe dobálva osztják ki a szendvicseket ?
Miért nem alkalmaznak a repül őtereken, hivatalokban is megszokott kordonokat pl . a
sorbanállás kulturált levezénylésére? Miért nem adnak elegend ő . élelmiszert mindenki
számára, hogy ne kelljen érte tülekedni?

Magyarország rendőri állománya már bizonyította, hogy erején felül képes arra, hog y
kulturált, nyugodt, emberhez méltó módon kezelje a menekültekkel kapcsolatos feladatoka t
(mint ahogyan ennek számos bizonyítékát láthattuk az elmúlt napokban), annak ellenére, hog y
minimális segítséget kapnak az államtól . Ezért a határ mentén kialakult áldatlan állapoto k
miatt a kormányt terheli a felelősség .

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2015 . szeptember 16 .

Szabó Tímea
Független országgyű lési képviselő
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